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LETTER FROM COOLOOK

Dear Customers,
Thank you for choosing us.
It’s customer-oriented idea, continuous innovation and pursuit of excellence
that enable everybody to have wonderful experience in using process.
We believe that this manual will be helpful.
Hope you enjoy the good time with COOLOOK.

If you have any problems, please feel free to contact us via:

Website: http://www.coolookmaker.com
Facebook: 
We will contact you within 24 hours.

COOLOOK

SAFETY GUIDELINES
Warning:

the light,may cause injury.
The product has a high engraving speed and is not recommended for
industrial cutting. And the laser head is consumable.
Do not operate the laser head directly with your hands . Please wear goggles.
The laser diode is a sensitive component,please prevent static damage.
(This product has an electrostatic protection design.but there is still a
possibility of damage).
We do not assume any responsibility for any improper use of this
equipment or any damage or damage caused by improper use. 
The operator is obligated to use this laser engraving machine only in
accordance with its designated purpose, instructions in its manual,
and relevant requirements and regulations.

PRECAUTIONS

Avoid looking steadily at the laser, which may damage your eyes.

Avoid touching directly when the machine is working.

You can place a metal plate under the engraved or cut object to 
prevent your table being burned through.

Avoid combustible object or gas.

Keep it away from children or pregnant women.

Do Not take apart the laser without instructions.

Protective eyewear should be worn by anyone nearby during use.

Turn off the power when not use.

Nearby objects present a risk of pinching or crushing injury.

Please follow the instruction,due to misuse will be at your own risk.
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MAIN PARAMETERS 
1. Install the frames

After assembly of frames

ASSEMBLY 

Note: 
① The position of each frame cannot be changed. 
② The countersunk head pore (the enlarged part) 

Screw   M5*10 x 4

Screw M5*20 x 4

Push the foot pads in. First tighten the screw M5*10 in blue area, and then 
ighten the screw M5*20 in blue

The countersunk head pore of  Y-axis front 

used to measure the sizeof the engraved object.

1. First you need to install the frame while 
you don’t need to tighten the screws;

Y-axis right frame

Y-axis left frame

M5*20

M5*20

M5*20

M5*20

M5*10

M5*20

M5*10
M5*20

Foot Pad X4

CK1
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Eccentric nuts Eccentric nuts
Left unit Right unit

Carriage and lifting module X1

screw M4*50 x 2

The frames to be
aligned well at slot Check 3.5 for the guide on

tensioner installation.
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Note
Synchronous belt needs to be tightened, otherwise it 
may cause the problem of engraving misalignment.

Tighten the
thumb screw

Thumb screw
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7. Install the motherboard box
Screw  M3*20 x 2

6. nstall the bellows holder and Fixed-length column holder

Note: Incorrect connection between X-axis and Y1 motor line will lead to
abnormal movement.

Note: Fix the bellows with black wire tie.
8. Install the bellows Method to adjust the synchronous belts on both sides

synchronous belt, and push the pressing screws to the corner and tighten them.

ADJUSTMENT  

M3*6 x 2

M3*8 x 2

X-axis Motor

Y1 Motor

Y2 Connector

Y2 MotorLaser Module
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For engraving 

REFERENCE OF MATERIALS

Material CK1-55 Speed (mm/min) CK1-55 Power (%)

Plywood

Acrylic

Leather

Electroplated coating

Powder coating

Anodic alumina

Stainless steel

MDF

Peddle

Plastic sheet

Cardboard

1500

1500

3000

300

1500

1500

1000

1500

1500

1500

1500

20

20

10

100

100

80

100

60

100

40

50

Times

1

1

1

1

1

1

1

1

1

1

1

For Cutting 

Note:
The energy value is set to 500, and the laser intensity accounts for 50% of the power.
The energy value is set to 1000, and the proportion of laser intensity to power is 100%. The larger the energy, the 
faster the speed can be set.
The above parameters only for reference. Due to the different properties of the materials, please adjust the parameter 
values according to the actual situations.

Material CK1-55 Speed (mm/min)

Plywood 1mm

Plywood 2mm

Plywood 3mm

Plywood 4mm

Plywood 5mm

Plywood 6mm

Plywood 7-8mm

Acrylic 1mm

Acrylic 3mm

Acrylic 6mm

200

100

100

100

100

100

100

100

100

100

CK1-55 Times

1

1

2-3

2-3

2-3

3-4

3—4

1

2-3

3-5

Power (%)

100

100

100

100

100

100

100

100

100

100

Focus adjustment before engraving:
Before engraving, the focus need to be adjusted. The focus needs to be on the surface of the engraved object. It can 
use a fixed-focus column for auxiliary adjustment. Place the fixed-focus column between the engraved object and the 
adjustment block, and rotate the Z-axis lifting module to make the laser module stick on the 1st steps of the fixed 
focus column.
Focus adjustment before cutting: (Be careful of damage to the laser hood by impact)
Before cutting, the focus needs to be in the middle of the fault of the engraved object, so according to different plate 
thicknesses, the corresponding focus should be set, and the Z-axis lifting module should be rotated to adjust.
Assuming the object is 2mm, use the 2nd step of the fixed focus column;
The object is 4mm, using the 3rd step of the fixed focus column;
The object is 6mm, using the 4th step of the fixed focus column.

2.00

CK1-55

focus introduction

ADJUST THE FOCUS

COOLOOK
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Driver Name: CH340SER.EXE
Where is the program? 
1. The TF card attached by the manufacturer.
Search: CH340SER
2. Open the LaserGRBL software on your computer
The "Tools" menu of the LaserGRBL software.

LightBurn is a paid software, only 30 days for free.

https://lightburnsoftware.com/ (The installation package is also available on 

the TF card from the manufacturer)  

LightBurn For Windows, MAC

HOW  TO  START ?

Assemble the machine

How to Assemble
the machine

How to Install
control software

How to Install 
driver on  computer

How to connect
the Machine &
the computer

Install the control
software on the

computer

Install the driver
on the computer

Connect the machine
to the computer

Learn to use LaserGRBL
or lightburn.on websites

Learn to focus laser
via manual or video

Test speed and power
(Results for different

materials)

Communicate and share
via Facebook and YouTube

1. Read the product manual in detail and follow the steps in the manual 

to assemble the machine.

Note: Install the driver unsuccessfully will cause the computer to fail to connect 
to the machine

Operating steps:

1. Turn on the machine.

2. Connect the machine to the computer with the USB cable.

3. Open LaserGRBL software

In the COM checkbox, choose the COM number of the machine. (usually not

COM1)

     In the Baud checkbox, choose 115200.

     Click on the "Connect" button to connect successfully.

(detailed operation)

Please check the back of the manual for 

4. Open LightBurn software(Activated)

Choose “Create manually” .

Choose “GRBL” ,NEXT.

Choose “Serial/USB” .

Set the length of the working area.

Set Origin: Front left.

Turn off auto "home“, NEXT.

In the COM checkbox, choose the COM number of the

machine. (usually not COM1, MAC not showing COM)

Downloaded in LaserGRBL website, it's free.

http://lasergrbl.com/download/ (The installation package is also available on 

the TF card from the manufacturer)

LaserGRBL For Windows

"Connect" button 

lasergrbl.com lightburnso ware.com

Motherboard Introduction

Motherboard Fans

X Motor Y1 Motor Y2 Motor

X Limit Switch

Y Limit Switch

Antenna
(No access location)

Laser Module
V G S 

Machine Introduction

X Motor

Y1 Motor

Laser Shield

Power Switch
Power Port

USB Port
TF Card Slot

Display Port

Laser Module

Y2 Motor
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1. Connect the machine with the computer installed with LaserGRBL
software with USB data cable.
2. Plug in the power.
3. Open LaserGRBL on the computer.
4.
5. Click the lightning sign. When the lightning sign changes to the red “X” and the direction sign is lit, it indicates 
that the connection is successful. (Figure A.11)
Generally, the COM port does not need to be selected manually, unless multiple serial port devices are connected to 

Figure A.09). A simpler way is to try the displayed port number one by one.

CONNECT PC

A.11

A.10

Successful

Choose the
correct port

Choose baud rate 115200 Lightning sign

Note:

Method 1: Click "Tools" in the menu to install CH340 driver (This function is not available 
in some software versions);

and install it.

1. Software Downloading
LaserGRBL is one of the most popular DIY laser engraving software, which can be downloaded in LaserGRBL 
website http://lasergrbl.com/download/ (The installation package is also available on the TF card from the 

Brief introduction:
LaserGRBL is easy to use. However, LaserGRBL only supports Windows system (Win XP/Win 7/Win 8/XP/Win 10).
For Mac users, you can also choose LightBurn, which is also an impressive engraving software, but it's not free. And 
this software also supports Windows system.
Note: The engraving machine needs to be connected with the computer during engraving, and the software of 
the engraving machine cannot be turned off.
2. Software Installation
Double click the software installation package to start the software installation and click “Next” until the 
installation is complete.

GRBL INTRODUCTION

3. Language
Click "Language" on the menu 
at the top 
to select the language you need.

Click "File" and "Open File" in turn, as shown

the formats of NC, BMP, JPG, PNG, etc.

4. Load Engraving File

1. LaserGRBL can adjust the sharpness, brightness, contrast, highlight and other properties of the target graph. We 
can preview window effect during adjustment, and adjust the effect to your satisfaction.
2. In the engraving mode, "Line-to-line Tracking" and "1Bit Shaking" can usually be chosen;"1Bit Shaking" is more 
suitable for carving grayscale graph. Please Choose "Vector Diagram" or "Center Line" if you need cutting.
3. Engraving quality essentially refers to the line width of laser scanning. This parameter mainly depends on the 
size of the laser spot of the engraving machine.
Note: The recommended engraving quality range is 12-15. Different materials have different reactions to laser 

4. At the bottom of the preview window, the graph can also be rotated, mirrored, cut and so on.
After completing the above settings, click next to enter the settings of engraving speed, engraving energy, and 
engraving size.

5. Set picture parameters, engraving mode and
engraving quality.

Color adjustment;
intensity adjustment

Choose engraving mode

Quality: 12-15
(recommended)

Direction adjustment;
pattern cutting



6. Set engraving speed, engraving energy,and
engraving size
1. The recommended engraving speed is 1000, which is considered to be a relative appropriate value
after repeated experiments. Of course, you can increase or decrease this speed according to your preference. A 
faster engraving speed will save time but lead to the decline in the engraving effect. Slower speed is the opposite.
2. In laser mode, there are two instructions: M3 and M4. M4 instruction is recommended for engraving in "1bit 
jitter" mode, and M3 instruction is recommended for other cases. If you have only M3 instruction on the laser, 

3. Choice of engraving energy. Choose it according to different materials.
4. Finally, set the size and click the "Create" button to complete the setting of all engraving parameters.

Click "File" in the menu at the top of the software interface, enter the drop-down menu, and select "Save". Copy 

Use the "MKSLaserTool" software in TF to add preview codes to Gcode 

Set the energy value. Improper
energy will affect the engraving effect

Enter the size of the graph you
want to engrave

The default engraving speed is
1000 and can be adjusted as required
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1. Turn on the machine, and connect it to the computer.
2. Movement test:
Control the machine to move up, down, left and right on the software, to check whether the direction and 
distance are right.(Fig. A01)
3. Laser emission test:
Software import custom icons, then click to sent out laser(weak laser). Wear goggles and observe whether the 
laser module emits blue light.(Fig. A02)
4.
Note: laser will generate heat and glare, which may cause harm. Please follow the instructions to avoid injury.

TEST BEFORE USE

 Fig. A01 

Emit the laser Find edge on outline

Strong laserLow laserSet the origin

1. After the laser head has been used for a period of time, it is necessary to clean the lens of the light outlet 
under the laser head to ensure normal cutting ability
2. Wiping the lens must be done after the machine is powered off, otherwise the laser will hurt people
3. After wiping the lens, please dry it naturally for about 3-5 minutes and wait for the lens to dry before 
powering it on, otherwise the light will cause the lens to break
4. You can watch the video tutorial by scanning the QR code of the manual

The WIFI of this machine is a signal sent by the ESP32 chip of the main board. 
The machine has been set up when the machine leaves the factory. After the 
machine is turned on, the main board will send out the WIFI network with the name 
MKS-DLCXXXXX (XXXXX refers to the serial number of the main board, the serial
number of each machine). all different)
1. Open the MKS-DLCXXXXX network found by the mobile phone connection, enter the 
password 12345678, and connect to the network.
2. Open the APP and enter the connection options interface. Enter the IP address: 
192.168.4.1 and click connect.
3. After the APP slicing is completed, you need to insert the TF card into the motherboard 

APP CONNECTION

APP main interface
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The guarantee period is 12 months from the date of purchase.

1. Missing/Damaged/Defective Parts Within 7 days of the date of receipt, we will replace any 
parts for free of charge including shipping fees. After 7 days of the date of receipt, we will 
replace any parts for free of charge. But you need to pay the shipping fees.

2. Customer Damaged Parts: You need to pay for the cost of the parts and the shipping fees. 

3. Courier company loss, missing, damaged, and defective parts.

a. Lost or damaged shipments must be reported to the carrier within the carrier's claim 
window, and you need to inform us within 7 days of the date of receipt.
b. For any parts lost or damaged during shipping, you need to take photos or video and send 
them to us.
c. Once the Carrier dispute is settled, please provide us with all communications with the 
carrier. It is the customer’s responsibility to keep us up to date with ALL communication with 
the carrier.
d.
e.
f. If the part is one of the LCD Panel, Power Supply or Mainboard, you need to ship the part 
back to us and we will send a new one.



LETTER FROM COOLOOK

Sehr geehrte  Kunden,
Vielen Dank, dass Sie sich für ein Produkt der Firma COOLOOK 
entschieden haben.
Im Rahmen der Kundenzufriedenheit und unserem Qualitätsanspruch,
sind wir stehts bestrebt unsere Produkte und deren Qualität weiter zu
verbessern. Wir hoffen diese Anleitung wird Ihnen helfen, die
bestmöglichen Erfahrungen mit unserem Produkt zu sammeln.
Bei Problemen können Sie uns jederzeit kontaktieren:

Website: http://www.coolookmaker.com
Facebook:
Sie erhalten innerhalb von 24h eine  Antwort.   

COOLOOK

SICHERHEITSVORSCHRIFTEN 
Warnung:  

direkt schnitzen oder schneiden, was zu Verletzungen führen kann.
Das Produkt hat eine hohe Graviergeschwindigkeit und ist nicht für das 
industrielle Schneiden geeignet. Und der Laserkopf ist ein Verbrauchsmaterial.
Bedienen Sie den Laserkopf nicht direkt mit Ihren Händen. Bitte tragen 
Sie eine Schutzbrille.

Sie statische Schäden.
(Dieses Produkt hat einen elektrostatischen Schutz Design, 
aber es gibt immer noch eine Möglichkeit der Beschädigung).
Wir übernehmen keine Verantwortung für eine unsachgemäße 
Verwendung dieses Geräts oder für Schäden, die durch unsachgemäße

dieses Lasergravurgerät nur in Übereinstimmung mit dem vorgesehenen Zweck,
den Anweisungen in der Bedienungsanleitung und den 
einschlägigen Anforderungen und Vorschriften zu verwenden.

VORSICHTSMASSNAHMEN

Vermeiden Sie es, ständig in den Laser zu schauen, 
da dies Ihre Augen schädigen kann.

Vermeiden Sie es, das Gerät direkt zu berühren, 
wenn es in Betrieb ist.

Sie können eine Metallplatte unter das gravierte oder geschnittene 
Objekt legen, um zu verhindern, dass Ihr Tisch durchgebrannt wird.

Vermeiden Sie brennbare Gegenstände oder Gase.

Halten Sie es von Kindern und schwangeren Frauen fern.

Nehmen Sie den Laser nicht ohne Anleitung auseinander.

Verwenden Sie ihn nicht auf Materialien, die das 

Alle Personen, die sich während der Benutzung in der Nähe 
aufhalten, sollten eine Schutzbrille tragen.

Schalten Sie das Gerät aus, wenn Sie es nicht benutzen.

Quetschungen und Verletzungen. 

Bitte befolgen Sie die Anweisungen, 
bei unsachgemäßem Gebrauch liegt das Risiko bei Ihnen.
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Set  X1

M5*10  X4 M5*20  X8

M4*20  X2 M4*50  X3

USB  Kabel  X1

Y-Achse Rahmen
hinten  X1 

Y-Achse Rahmen
links X1

Y-Achse Rahmen
rechts X1 

Y-Achse Rahmen
vorne X1

Halter Kabelschutz
X  Achse  X1

Hauptplatine
and Kabel X1

Halter Kabelschutz X1

Riemenspanner  X1Werkzeugwagen
 mit Höhenverstellung  X1

CONTENTS

M3*6 X2 M3*20 X2

SD-Karte X1 Kartenleser X1

Standfuss X4 12V4A
Netzadapter X15.5W Laser X1 11mmFeste Länge der Säule

M3*8 X2

BAUTEILE
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TECHNISCHE DATEN
1.2   Installation des Rahmens

Schrauben  M5*20 x 4
Die Vertiefung für die Senkkopfschrauben 
im  "Y-Achse Rahmen vorne" zeigen 
dabei nach innen. Und die abgestufte 
Seiten nach oben Schrauben  M5*20  an den 
grün markierten Positionen

2. Installieren Sie die Gerätefüße
Screw   M5*10 x 4

Schraube  M5*20 x 4

 Schraube  Gerätefüße aufstecken. Zuerst die blau  markierten  M5*10
Schrauben anziehen, anschließend  die

M5*10

M5*20

M5*10
M5*20

Foot Pad X4

1. Installieren Sie die Rahmen
Nach der Montage des Rahmens

MONTAGE

Y-Achse rechts
Rahmen

Y-Achse Links Rahmen

Y-Achse Rückenseite

M5*20

M5*20

M5*20

M5*20

CK1



2524

Überprüfen Sie, ob das POM-Rad des linken und rechten Teils der Y-Achse

Exzentermutter
Linke Seite

Exzentermutter
Rechte

3.1 Setzen Sie den X-Achsen-Synchronriemen mit dem Werkzeug auf die
Synchronriemenscheibe.

Werkzeugwagen mit
Höhenverstellung X1
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3.5 Zusammenbau des Spanners

Spanner hat Schlitz, Einbaurichtung
beachten und einschieben Tensionern Gehäuseschale

Schraube M4*20 x2

Note: Install the laser module 
at a vertical angle (90°).

Tighten the
thumb screw

Thumb screw
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VERKABELUNG

X-Achsen-Motor

Y1 Motor

Y2-Stecker

Y2 MotorLaser Einheit
Hinweis: 
Eine falsche Verbindung zwischen der X- und Y1-Motorleitung führt zu einer
falschen Bewegungsrichtung !

Methode zum Einstellen der Antriebsriemen auf beiden Seiten der Y Achse
ISollte die Riemenspannung nicht ausreichend sein, lösen Sie zuerst die 
Einstellschrauben auf beiden Seiten, spannen Sie den Riemen, in dem Sie 
die Muttern der Schrauben nach außen drücken und ziehen sie anschließend 
die Einstellschrauben wieder fest.

EINSTELLUNGEN

M3*6 x 2

7. Installieren Sie den Kabelschutz
Screw  M3*20 x 2

Hinweis: Befestigen Sie den Kabelschutz mit den beiliegenden Kabelbindern.
8. Installieren Sie den Kabelschutz

M3*8 x 2
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REFERENCE OF MATERIALS

Zum Schneiden:

200

100

100

100

100

100

100

100

100

100

CK1-55 Frequenz

1

1

2-3

2-3

2-3

3-4

3—4

1

2-3

3-5

Material

Sperrholz 1mm

Sperrholz 2mm

Sperrholz 3mm

Sperrholz 4mm

Sperrholz 5mm

Sperrholz 6mm

Sperrholz 7-8mm

Acryl- 1mm

Acryl- 3mm

Acryl- 6mm

CK1-55 Geschwindigkeit 
 (mm/min)

CK1-55 Geschwindigkeit
(mm/min)

CK1-55
Leistung(%)

1500

1500

3000

300

1500

1500

1000

1500

1500

1500

1500

20

20

10

100

100

80

100

60

100

40

50

Material

Sperrholz

Acryl

Leder

Überzug

Pulverbeschichtete Teile

eloxiertes Aluminium

Rostfreier Stahl

MDF

Stein

Kunststoffplatten

Karton

Frequenz

1

1

1

1

1

1

1

1

1

1

1

Leistung(%)

100

100

100

100

100

100

100

100

100

100

Anmerkung:
Der Energiewert ist auf 500 eingestellt, und die Laserintensität macht 50 % der Leistung aus.
Der Energiewert ist auf 1000 eingestellt, und das Verhältnis der Laserintensität zur 
Leistung beträgt 100 %. Je größer die Energie, desto schneller kann die 
Geschwindigkeit eingestellt werden.
Die oben genannten Parameter dienen nur als Referenz. Aufgrund der 
unterschiedlichen Materialeigenschaften sollten Sie die Parameterwerte entsprechend den tatsächlichen Gegeben-
heiten anpassen.

Zum Gravieren: CK1-55
5.5W Blow Air Block fest
Fokus-Einführung

LASER FOKUS EINSTELLEN

COOLOOK



WIE FÄNGT MAN AN? 

Montieren Sie die 
Maschine

Wie man Montieren 
Sie die Maschine

Wie man 
Steuerungssoftware 

installieren 

Wie man Treiber auf dem 
Computer installieren

Wie man Schließen Sie
die Maschine und den

Computer an

Installieren Sie die
Steuerungssoftware
auf dem Computer

Installieren Sie den Treiber
auf dem Computer

Verbinden Sie das Gerät
mit dem Computer

Lernen Sie, LaserGRBL
oder Lightburn zu

verwenden.auf Webseiten

Lernen Sie, Laser zu
fokussierenper

Anleitung oder Video

Testgeschwindigkeit und
Leistung (Ergebnisse für

verschiedene Materialien)

Kommunizieren und
teilen über Facebook

und YouTube

1. Lesen Sie das Produkthandbuch genau durch und befolgen Sie die 
Schritte im Handbuch, um die Maschine zusammenzubauen.

Name des Treibers: CH340SER.EXE

Hinweis: Wenn die Installation des Treibers fehlschlägt, kann der Computer 
keine Verbindung mit dem Gerät herstellen.

1. . Auf der vom Hersteller angebrachten TF-Karte.
Suche: CH340SER

2. Öffnen Sie die LaserGRBL-Software auf Ihrem
Computer Das Menü "Werkzeuge" der
LaserGRBL-Software.

Bedienschritte:
1. Schalten Sie das Gerät ein.
2. Verbinden Sie das Gerät über das USB-Kabel mit dem Computer.
3. Öffnen Sie die LaserGRBL-Software.
     Wählen Sie im Kontrollkästchen COM die COM-Nummer des Geräts.
     (normalerweise nicht COM1)
     Wählen Sie im Kontrollkästchen Baud 115200.

     Verbindung herzustellen.

des Handbuchs)
4. Öffnen Sie die LightBurn-Software (Aktiviert)
     Wählen Sie "Manuell erstellen".
     Wählen Sie "GRBL" ,NEXT.
     Wählen Sie "Seriell/USB" .
     Legen Sie die Länge des Arbeitsbereichs fest.
     Legen Sie den Ursprung fest: Vorne links.
     Schalten Sie die automatische "Home"-Funktion aus, NEXT.
     Wählen Sie im Kontrollkästchen COM die COM-Nummer des Geräts. 
     (normalerweise nicht COM1, MAC zeigt COM nicht an)

Es kann von der LaserGRBL-Website heruntergeladen werden und ist kostenlos.
http://lasergrbl.com/download/ (Das Installationspaket ist auch auf der
TF-Karte des Herstellers verfügbar) LaserGRBL für Windows

https://lightburnsoftware.com/ (Das Installationspaket ist auch auf der 
TF-Karte des Herstellers verfügbar)  
LightBurn für Windows, MAC

"Connect" button 

lasergrbl.com lightburnso ware.com

Maschine Einführung

Motherboard-Lüfter

X Motor Y1 Motor Y2 Motor

X Endschalter

Y Endschalter

Antenne
(Kein Zugangsort)

Laser Modul
V G S 

3332

X Motor

Y1 Motor

Laserschutzschild

Netzschalter
Stromanschluss

USB-Anschluss
TF-Kartenschlitz

Display-Anschluss

Laser Modul

Y2 Motor
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1. Verbinden Sie das Graviergerät mit dem Compute, auf dem die LaserGRBL-Software installiert ist, 
über ein USB-Datenkabel.
2. Schließen Sie die Stromversorgung an, schalten Sie das Graviergerät ein
3. Öffnen Sie die LaserGRBL Software auf dem Computer.
4.
5. Klicken Sie auf das Blitzzeichen. Wenn das Blitzzeichen in das rote "X" wechselt und das Richtungsschild leuchtet, 
zeigt dies an, dass die Verbindung erfolgreich war. (Abbildung A.11)
Im Allgemeinen muss der COM-Port nicht manuell ausgewählt werden, es sei denn, es sind mehrere serielle 

(wie in Abbildung A.09 gezeigt). Eine andere Möglichkeit besteht darin, die angezeigte Portnummern nacheinander 
auszuprobieren.

VERBINDUNG ZUM PC

A.10

Successful

Choose the
correct port

Choose baud rate 115200 Lightning sign

Anmerkung:
Wenn Sie den richtigen Port in den "Ports" nicht finden können, müssen Sie möglicherweise folgendes tun:
Methode 1: Klicken Sie im Menü auf "Extras", um den CH340-Treiber zu installieren (Diese Funktion ist in einigen 
Softwareversionen nicht verfügbar);
Methode 2: Kopieren Sie die Datei "CH340ser. Exe" von der TF-Karte (bzw. USB-Flash-Disk) auf den Computer und 
installieren Sie diese durch Doppelklick. Folgen Sie den Anweisungen.

1. Herunterladen der Software
LaserGRBL ist eine der beliebtesten DIY-Lasergravur-Software Lösungen, die auf der LaserGRBL-Website http://laser-
grbl.com/download/ heruntergeladen werden kann (Das Installationspaket ist auch auf der beiliegenden SD-Karte 

Kurze Einführung:
LaserGRBL ist einfach zu bedienen. LaserGRBL unterstützt die Windows-Systeme (Win XP / Win 7 / Win 8 / XP / Win 10 
/ Win 11).
Für Mac-Benutzer,,Sie können LightBurn als Softwarelösung nutzen, eine hervorragende Gravursoftware, die jedoch 
nicht kostenlos ist. Die Software ist ebenfalls für Windows-Systeme erhältlich.
Hinweis: Die Graviermaschine muss während der Gravur mit dem Computer verbunden sein, und die Software der 
darf dabei nicht ausgeschaltet werden.
2. Software-Installation
Doppelklicken Sie auf das Softwareinstallationspaket, um die Softwareinstallation zu starten. Klicken Sie auf 
"Weiter", bis die Installation abgeschlossen ist.

GRBL EINFÜHRUNG

3. Sprache
Klicken Sie in der Menüleiste auf 
"Language", um die gewünschte 
Sprache auszuwählen.

4. Gravurdatei laden
Klicken Sie nacheinander auf "Datei" und 
"Datei öffnen", wie in Abbildung
8.1 dargestellt, und wählen Sie dann die 
Datei aus, die Sie gravieren möchten.
LaserGRBL unterstützt Dateien in den 
Formaten NC, BMP, JPG, PNG, DXF uvm.

5.  Stellen Sie die Bildparameter, den Gravurmodus und 
die Gravurqualität ein.

1. LaserGRBL kann die Schärfe, Helligkeit, Kontrast, Hervorhebung und andere Eigenschaften der Gravur  anpassen. 
Diese Einstellungen werden in einen Vorschaufenster angezeigt und Sie können den Effekt der Einstellungen Ihren 
Bedürfnissen anpassen.
2. Im Gravurmodus können in der Regel "Line-to-Line Tracking" und "1Bit Shaking" gewählt werden;" 1Bit Shaking" 
eignet sich besser zum gravieren von Graustufendiagrammen. Bitte wählen Sie "Vektordiagramm" oder "Mittellinie", 
wenn Sie ein Objekt schneiden möchten.
3. Die Gravurqualität bezieht sich im Wesentlichen auf die Linienbreite des Lasers. Dieser Parameter hängt hauptsäch-
lich von der Größe des Laserspots der Graviermaschine ab.
Hinweis: Der empfohlene Gravurqualitätsbereich liegt zwischen 12 und 15. Verschiedene Materialien haben 

abhängt. 
4. Am unteren Rand des Vorschaufensters kann das Diagramm auch gedreht, gespiegelt, ausgeschnitten usw. werden. 
Nachdem Sie die obigen Einstellungen vorgenommen haben, klicken Sie auf Weiter, um die Einstellungen für 

Farbanpassung
Intensitätsanpassung

Gravurmodus  wählen

Qualität: 12-15
(empfohlen empfohlen)

Richtungseinstellung;
Schnittmuster
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1. Der Wert für die empfohlene Gravurgeschwindigkeit beträgt 1000, was
nach wiederholten Experimenten als relativ zuverlässiger Wert angesehen
wird. Natürlich können Sie diese Geschwindigkeit nach Ihren Wünschen erhöhen oder verringern. Eine
 schnellere Gravurgeschwindigkeit spart Zeit, führt aber zum Rückgang des Gravureffekts. Langsamere  
Geschwindigkeiten bewirken einen stärkeren Gravureffekt.
2. Im Lasermodus gibt es zwei Anwendungsmodi: M3 und M4. Der M4-Modus wird für die Gravur im "1bit Jitter" -Modus 
empfohlen, und der M3-Modus wird für alle andere Anwendungen. Wenn Sie nur den M3-Modus wählen können, 

3. Wahl der Gravurenergie. Wählen Sie die Laserleistung nach den verschiedenen Materialien.
4.
Gravurparameter abzuschließen.

6. Gravurgeschwindigkeit, Gravurenergie und 
Gravurgröße einstellen

GCODE-Datei speichern
Klicken Sie in der oberen Menüleiste in der Softwareoberfläche auf "Datei", rufen Sie das Dropdown-Menü auf und 
wählen Sie "Speichern". Kopieren Sie die gespeicherte .nc-Datei auf die TF-Karte und legen Sie die TF-Karte in die 
Graviermaschine ein, um die Datei zum Gravieren Ihreres Objektes zu verwenden. Benutzen Sie die Software 
"MKSLaserTool" in TF, um Vorschaucodes zu Gcode-Dateien hinzuzufügen.

The default engraving speed is 1000
and can be adjusted as required

Set the energy value. Improper energy
will affect the engraving effect

Enter the size of the graph you want
to engrave

1. Nachdem der Laserkopf einige Zeit verwendet wurde, muss die Linse des Lichtauslasses unter dem 
Laserkopf gereinigt werden, um eine normale Schneidfähigkeit zu gewährleisten
2. Das Abwischen der Linse muss erfolgen, nachdem die Maschine ausgeschaltet wurde, da der Laser sonst 
Personen verletzt
3. Nachdem Sie die Linse abgewischt haben, trocknen Sie sie bitte etwa 3-5 Minuten lang auf natürliche Weise 
und warten Sie, bis die Linse getrocknet ist, bevor Sie sie einschalten, da das Licht sonst dazu führt, dass die 
Linse bricht
4. Sie können das Video-Tutorial ansehen, indem Sie den QR-Code des Handbuchs scannen

1. Schließen Sie das Graviergerät and den Computer an und schalten Sie es ein..
2. Bewegungstest:
Steuern Sie die Maschine testweise in der Software, versuchen Sie die Maschine nach oben, unten, links und rechts 
zu bewegen, um zu überprüfen, ob alle Einstellungen richtig sind. (Abb. A01)
3. Laserprüfung:

anschließend auf Laser emittieren, um ein schwaches Laserlaserlicht zu senden. Tragen Sie eine Schutzbrille und 
beobachten Sie, ob der Laserkopf blaues Licht aussendet. (Abb. A02)
4. Testen Sie  die  Dateien  auf  der TF-Karte:  

Anweisungen, um Verletzungen zu vermeiden.

  Bild A01 

Das WIFI dieser Maschine ist ein Signal, das vom ESP32-Chip der Hauptplatine gesendet wird. 

Die Maschine ist eingerichtet, wenn die Maschine das Werk verlässt. Nachdem die Maschine eingeschaltet 

wurde, sendet die Hauptplatine das WIFI-Netzwerk mit dem Namen MKS-DLCXXXXX (XXXXX bezieht sich 

auf die Seriennummer der Hauptplatine, die Seriennummer jeder Maschine). alle anders)

1. Öffnen Sie das von der Mobiltelefonverbindung gefundene Netzwerk MKS-DLCXXXXX, geben Sie das Passwort 

12345678 ein und stellen Sie eine Verbindung zum Netzwerk her.

2. Öffnen Sie die APP und rufen Sie die Schnittstelle für Verbindungsoptionen auf. Geben Sie die IP-Adresse ein: 

192.168.4.1 und klicken Sie auf Verbinden.

3. Nachdem das APP-Slicing abgeschlossen ist, müssen Sie die TF-Karte beim Hochladen von Dateien in das 

Motherboard einlegen. Wenn der Upload fehlschlägt, bestätigen Sie bitte, ob die TF-Karte normal ist.

Anschlussmög
lichkeiten Einrichten 

(Wählen Sie hier die
Softwaresprache)

Verbinden

 Bild A02 
Kante am 

Starker Laser
Niedriger

 Laser

Legen Sie den 
Ursprung fest

Sende den 
aser aus

APP-Hauptschnittstelle
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Die Garantiezeit beträgt 12 Monate ab Kaufdatum.

1. Fehlende/beschädigte/defekte Teile
Innerhalb von 7 Tagen nach Erhalt ersetzen wir alle Teile kostenlos, einschließlich
Versandkosten. Nach 7 Tagen nach Erhalt ersetzen wir alle Teile kostenlos. Aber Sie müssen 
die Versandkosten übernehmen. 

2. Beschädigte Teile durch Kunden: Sie müssen für die Kosten der Teile und die Versandkosten 
aufkommen

3. Verlust, fehlende, beschädigte und defekte Teile durch das Transportunternehmen.

a. Verlorene oder beschädigte Sendungen müssen dem Transportunternehmen innerhalb des 
Reklamationsfensters des Spediteurs gemeldet werden, und Sie müssen uns innerhalb von 7 
Tagen nach Erhalt darüber informieren.
b. Für alle Teile, die während des Versands verloren gehen oder beschädigt werden, müssen 
Sie Fotos oder Videos aufnehmen und an uns senden.
c. Sobald der Spediteurstreit beigelegt ist, stellen Sie uns bitte alle Mitteilungen mit dem 
Spediteur zur Verfügung. Es liegt in der Verantwortung des Kunden, uns über die GESAMTE 
Kommunikation mit dem Spediteur auf dem Laufenden zu halten.
d. Für fehlende Teile müssen Sie ein Serviceticket ausfüllen.
e. Für beschädigte Teile müssen Sie online ein Service-Ticket ausfüllen und uns Fotos oder 
Videos senden.
f. Wenn es sich bei dem Teil um ein LCD-Panel, Netzteil oder Mainboard handelt, müssen Sie 
das Teil an uns zurückschicken und wir senden Ihnen ein neues zu.



Лазерный гравировальный станок не может напрямую резать или резать материал,
отражающий свет, что может привести к травмам. 
Продукт имеет высокую скорость гравировки и не рекомендуется для 
промышленной резки. И лазерная головка является расходным материалом.
Не управляйте лазерной головкой руками.Пожалуйста, наденьте защитные очки. 
Лазерный диод является чувствительным компонентом, пожалуйста, 
предотвратите статическое повреждение. 
(Этот продукт имеет конструкцию с электростатической защитой, но все же 
существует вероятность повреждения).
Мы не несем никакой ответственности за ненадлежащее использование 
данного оборудования или любой ущерб или ущерб, вызванный 
неправильным использованием.Оператор обязан использовать этот 
лазерный гравировальный станок только в соответствии с его назначением, 
инструкциями в его руководстве и соответствующими требованиями и правилами.
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Установите X1 USB Kabel X1

SD-карта X1 Устройство чтения
карт памяти X1

 
  Y X1

 
  Y X1

Передний профиль
по оси Y X1

Луч оси X X1



41 42

M5*10

M5*20

M5*10
M5*20

Foot Pad X4

M5*20

M5*20

    Y

M5*20

M5*20
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Эксцентриковые гайки Эксцентриковые гайки
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M3*6 x 2

M3*8 x 2
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5.5W блок продувки воздуха фиксированный введение фокуса

1500

1500

3000

300

1500

1500

1000

1500

1500

1500

1500

20

20

10

100

100

80

100

60

100

40

50

Frequenz

1

1

1

1

1

1

1

1

1

1

1

200

100

100

100

100

100

100

100

100

100

1

1

2-3

2-3

2-3

3-4

3—4

1

2-3

3-5

Leistung(%)

100

100

100

100

100

100

100

100

100

100

COOLOOK
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"Connect" button 

lasergrbl.com lightburnso ware.com

V G S 

52



5453

A.11

A.10

Выберите
правильный порт

Выберите скорость передачи данных 115200 Знак молнии

Примечание:
Если вы не можете найти правильный порт в «Портах», вам может потребоваться:
Способ 1: Нажмите «Инструменты» в меню, чтобы установить драйвер CH340 
(эта функция недоступна в некоторых версиях программного обеспечения);
Способ 2: Скопируйте файл «CH340ser.Exe» с TF-карты (флэш-диска USB) на компьютери установите его.
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FCC Warning

This device complies with Part 15 of the FCC Rules. Operation is subject to the 
following two conditions:
(1) This device may not cause harmful interference, and (2) this device must accept 
any interference received, including interference that may cause undesired operation.

NOTE 1: This equipment has been tested and found to comply with the limits for a 
Class B digital device, pursuant to part 15 of the FCC Rules. These limits are 
designed to provide reasonable protection against harmful interference in a 
residential installation. This equipment generates, uses and can radiate radio 
frequency energy and, if not installed and used in accordance with the instructions, 
may cause harmful interference to radio communications. However, there is no 
guarantee that interference will not occur in a particular installation. If this 
equipment does cause harmful interference to radio or television reception, which 
can be determined by turning the equipment off and on, the user is encouraged to try 
to correct the interference by one or more of the following measures:
- Reorient or relocate the receiving antenna.
- Increase the separation between the equipment and receiver.
-Connect the equipment into an outlet on a circuit different from that to which the 
receiver is connected.
-Consult the dealer or an experienced radio/TV technician for help.

NOTE 2: Any changes or modifications to this unit not expressly approved by the 
party responsible for compliance could void the user's authority to operate the 
equipment.

RF Exposure Statement
To maintain compliance with FCC'S RF Exposure guidelines, This equipment should 
be installed and operated with minimum distance of 20cm between the radiator your 
body. This device and its antenna(s) must not be co-located or operation in 
conjunction with any other antenna or transmitter.


